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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 
 
VI saziv 

Prolećno zasedanje  

Komisija za poljoprivredu, šumarstvo, ruralni razvoj, prostorno planiranje i životnu 

sredinu  

Sednica br. 17 

Priština, 7.5.2018, u  11:00 časova  

Zgrada Skupštine, sala N-302 

 

Z A P I S N I K  

 

Na sednici su učestvovali: Daut Haradinaj, Besa Gaxherri, Lutfi Zharku, Ganimete Musliu,Enver 

Hoti,Salih Salihui Driton Çaushi. 

 

Odsustvovali su: Andin Hoti, Danush Ademi, Liburn Aliui Srđan Mitrović.  

 

Osoblje za podršku Komisiji: Bajram Badivuku i Ylber Sherifi. 

 

Sednicom je predsedavao Daut Haradinaj, predsednik Komisije. 
 

Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa prethodne sednice; 

3. Razmatranje plana delovanja o bio diverzitetu2016-2020; 

4. Razmatranje godišnjeg izveštaja 2017 Agencije za memorijalne komplekse; 

5. Razno. 

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Dnevni red je usvojen bez izmena.   

 

2. Usvajanje zapisnika sa prethodne sednice 
 

Predsednik Komisijeje konstatovao da je zapisnik sa sednice održane  24.4.2018 usvojen.  

 

3. Razmatranje plana delovanja o bio diverzitetu  2016-2020 

 

Predsednik Komisije,Daut Haradinaj,se zahvalio g-dinu Ismajl Hetemaj MPPŽS na učešću i 

ako možda nije bilo potrebno da se ovaj dokument dostavi Skupštini jer je u 2011 usvojen , ipak 

dao je reč g-dinu Hetemaj  za potrebna objašnjenja. 
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Akcioni plan bio diverziteta  2016-2020, nastavio Mr. Hetemaj, je dokument kojim se MSPP 

preduzimaju aktivnosti koje treba preduzeti u cilju postizanja strateških ciljeva Strategije bio 

diverziteta. Strategija i Akcioni plan za bio diverzitet 2011-2020  usvojen od strane Skupštine 

Kosova dana  07.10.2011. Kako bi bila održiva  strategija 2011-2020, ministarstvo je utvrdilo da 

je neophodno pripremiti Akcioni plan za preostalih pet godina trajanja strategije, odnosno BDP 

od 2016. do 2020. godine. Akcioni plan za bio diverzitet 2016-2020 nakon prelaska procedure 

usvojen je a 29.03.2018 od KRKS. 

Tokom izrade Akcionog plana 2016-2020 Među ministarskoj  radnoj  grupi  prisustvovalisu , 

između ostalog, zvaničnici iz Kancelarije za strateško planiranje, Ministarstva za evropske 

integracije i Ministarstva finansija, Ministarstva poljoprivrede, šumarstva i ruralnog razvoja itd,  

obzirom na činjenicu da Zakon br. 03 / l / 233 Skupštine ne nalaže decidivno da je  Akcioni plan 

bi trebalo da usvoji posebno (jer postoji strategija usvojena od 2011. do 2020. godine), obratili 

Pravne praznine i nejasne procedure odobravanja, kao nosioci izrade ovog dokumenta je ocenio 

da je usvajanje akcionog plana 2016-2020, Vlada donosi važeći dokument znajući da je 

Strategija (2011 -2020) strateški ciljevi su ostali isti (oni usvojen u 2011. godini). 

Ciljevi  su da je tokom izmenai dopuna Zakona o zaštiti prirode, koji za se očekujepreciziranje 

tačan konkretan postupak usvajanja Akcionog plana. 

 

Salih Salihu je pitao šta predviđa  MSPP planom  biodiverziteta, i odgovor je bio da  ovaj plan 

ima četiri cilja, da se povećaju zaštićena područja, resursi prirode da se efikasnije i uspešno 

zaštite  na Kosovu, delovanja  da budu na vreme i da se znaju  troškovi. 

 

Predsednik zatražio objašnjenje da li postoje značajne izmene ovog plana sa onom jednom 

usvojen od strane Skupštine , odgovor je bio negativan, ali posle 2020 godine Vlada će sigurno 

dati  tačnija objašnjenja stvari i neće biti potrebe za detaljnim objašnjenjima, jer su do sada ostala 

neka pitanja međutim, on je rekao  zabrinutost predsednika ne bi trebalo da stoji u pogledu 

uključivanja plana sa EU , jer je Zakon o zaštiti prirode transpoziran (preuzet)  je 100%. 

 

Ganimete Musliu pitala je šta misli g-din . Hetemaj sa time kada je istakao pravne praznine, u 

cilju povećanja posvećenost Komisije u tom pogledu. Odgovor je bio da se ne radi o zakonima, 

već u smislu akcionog plana treba da se uradi više. 

 

Driton Çaushi On je ukazao na usvajanje od strane skupštine  izveštaja životne sredine u 2016., 

gde je bilo mnogo propusta u smislu bio diverziteta, zaštićenih područja, uništavanje šuma i sl,. 

to je prilično ne-optimističan plan u ovoj oblasti u smislu očuvanja prirode, i pitao da li ima 

objektive MSPP ili neku informaciju. 

 

Z. Hetemaj je rekao da je Kosovo proglasilo 11% teritorije nacionalnim  parkovima,  jer to 

omogučava  balkanska  konfiguracija i trebalo je delovati na taj način. Međutim, u smislu  

odbrane istih i dalje treba mnogo rada da se stvori pravni osnov, naročito u zaštiti šuma gde traju 

izmedju dva ministarstva još uvek  polemike  o tome ko treba da ih štiti, Ministarstvo 

poljoprivrede kaže da vlast pripada njemu i ono donosi zakon o šumama, dok MSPP naglašava 

da ona štiti nacionalne parkove gde su i šume,  uskoro će Skupštini biti dostavljen Zakon o 

šumama. 

 

Besa Gaxherri je istakla da s obzirom na sve ove činjenice dosta uznemirujuće za uništavanje 

flore i faune, da li je Kosovo spremno  (MSPP) za EU u smislu bio diverziteta? 

 

Z. Hetemaj je istakao da stranka nismo , jer nismo u UN, ali garantovao  je da Kosovo uvek 

sledi prave korake i u glavne tokove procesa EU. 

Enver Hoti takođe je podneo niz konkretnih pitanja u vezi Zakona koji Kosovo nema, u tom 

smislu da iskoriste mogućnost intervencije Komisije i šta je uradio ministarstvo od 2011. od 
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usvajanja ovog plana, ukazao je neke probleme na osnovu podataka iz dokumenta koji je poslat   

Skupštini. 

 

Z. Hetemaj je obećao da se to treba regulisati jasnim zakonskim odredbama. 

 

Salih Salihu  je nastavio sa glavnim problemom a to su šume koja nisu zaštićena, ali postoje i 

drugi, kao što je kamenolomci, zagađenost  reka, migracije mladih iz ruralnih u urbana 

(disbalansa biološke raznovrsnosti), itd, pa je tražio da se preduzmu koraci za očuvanja životne 

sredine. 

 Z. Hetemaj, zbog sličnosti sa pitanjima, rekao je da je potrebno da procesira štetočina i 

nezakonite radnje, zakoni prirode da se uskladiti sa drugim zakonima koji osiguravaju razvoj bio 

diverziteta, ne zatvoriti oči na štetu kao što je upotreba šljunka u rekama i više štete koja je 

prirodu. 

 

Nakon pitanja poslanice Besa Gaxheri da li postoji kažnjavanje od strane sudova na Kosovu 

uvezi ovih katastrofa, a posle negativno naelektrisanje i intervencije predsednika da postoje 

dovoljne kazne, g Hetemaj rekao da postoje i posebne  kazne kao što su za (Hani Hani, 

Ferronikli itd), ali nema podnesenih tužbi za  uništavanje bio diverziteta.  Predsednik je 

potencirao da nisu u skladu dati podaci  sa onim što je rekao zvaničnik, ipak pozvao je članove 

komisije da se izjasni  Komisija, koja je dala sledeću : 

 

P r e p o r u k u  

 

Da plenarna sednica usvoji Plan delovanja za bio diverzitet za period 2016-2020. 

 

4. Razmatranje godišnjeg izveštaja 2017 Agencije za memorijalne komplekse 

Predsednik Daut Haradinaj se zahvalio na učešću  direktoru Idriz Blakaj,  koji je pozvan da 

obrazloži godišnji izveštaj Agencije,, ali je na  početku je izrazio mišljenje da je ovaj izveštaj  

prilično dobar, iako  agencija ima dosta problema sa osobljem i drugim finansijskim 

problemima, itd . On je istovremeno obećao da će ova komisija raditi da  hitno sprovede Zakon o 

kompleksu Adem Jashari, koji je upućen Vladi u cilju pružanja mišljenja, a zatim će se nastaviti 

postupak u Skupštini. 

Idriz Blakaj Zahvalio predsedniku  komisije i nastavio je da izveštava o problemima  

navedenim od strane predsednika; početak je bio veoma problematična , prenos rojekata od 

MSPP agenciji, od kojih je 99% problema je eliminisano. Međutim, on je naglasio i ponovio svoj 

zahtev zbog nedostatka osoblja, za koje je ministarstvo finansija obećao hitnu dopunu budžeta. 

On je zahvalio trenutni kadar koja daje dvostruke napore u pravcu ostvarivanja primene 

zakonskih obaveza, ali i ukazao na neke uslove bez kojih je teško raditi za agenciju, npr 

nedostatak licencirani arhitekta za očuvanje, projekat Meja itd, takođe kritikovao postojeći 

Zakon o nabavkama koji se zasniva na najnižoj ceni, koji uvek pravi veliku štetu koja se kasnije 

teško može popraviti. 

Ganimete Musliu razume kašnjenje u vezi Kompleksa Adema Jashari zato što još nije završen 

zakon, ali ej zahtevala informaciju za ostale projekte, ponovna sahrana palih boraca  u opštini 

Llap, realizacija finalnog projekta Morina, i ostali projekti, a na ta pitanja dao je detaljne 

informacije  gospodin Blakaj je dao precizne objašnjenja i razloge zašto do sada nisu završeni  

Enver Hoti je istakao da izveštaj dokazuje da agencija nije dobro organizovana, zahtevao je što 

brže realizaciju kompleksa Adema Jashari, jer ovaj projekat se odnosi na našu zemlju, a za ostale 

projekte je istakao da nisu na zadovoljavajućem nivou. Npr u Meji nije bilo procedura 
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realizacije, da li je bilo penalizacije , zbog čega nisu realizovane posete  itd (pitanje postavljeno i 

od Besa Gaxheri itd). 

 

Z. Blakaj je istakao da ne može da se optužuje ova Agencija jer je štedela , ali g-din  Hoti se 

protivio jer posete trebaju biti obavezne npr, za ekspertizu. On je potencirao činjenicu „od ove 

agencije se uzima novac a ne pita nas niko” itd. 

 

Predsednik se zahvalio na izveštavanju, dok je Komisija odlučila sledeće: 

 

P r e p o r u k a  

 

Usvojiti godišnji izveštaj 2017 Agencije memorijalnih kompleksa. 

 

Razno 

 

Predsednik je informisao o nekoliko obuka koje će se održati i koje su u interesu poslanika i 

preko osoblja poslanici će biti blagovremeno informisani.  

Za delegaciju iz Ajove SAD sutra je informisao da će se održati sastanak u 10, 00 i učešće je, 

osim predsednika, potvrdilo i tri članova Komisije. 

Predsednik je informisao da nakon sednice će se sastati RG u vezi inicijative Zakona o izmeni i 

dopuni Zakona o uslugama vode i mogu  učestvovati svi članovi Komisije. 

Sednica je završena u  12,30. 

Izradila : 

Osoblje za podršku Komisiji 

                                                                                            Predsednik Komisije ,  

                                                                                                                 ------------------ 

 Daut Haradinaj 

 

 


